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Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Bengt Dahnell (M)§6-10, Ann-Christine Eklöf (M)§4-10, Pia Hellstrand (C), 

Shadi Domat (L), Robert Andersson (HP), Marzieh Amiri (S)§3-10, Robert 

Forsman (V), Rolf Lindberg (SD). 
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 Grundskolenämndens sammanträde den 8 december 2020 

Övriga närvarande 

Helena Näslund, tillförordnad utbildningsdirektör 

Anna-Karin Mäntylä, verksamhetschef 

Therese Branevig, HR-chef §1-4 

Elin Lindelöw, verksamhetscontroller 

Thomas Mårdh, ekonomicontroller 

Mia Bergström, lokalsamordnare §1-5 

Axel Wettergren, support Helpdesk 

Sophia Petersen, support Kommunstyrelsens förvaltning 

Joacim Lindström, personalföreträdare TCO, Lärarförbundet 

Lina Lundberg, personalföreträdare, SACO/Lärarnas Riksförbund 

Jenny Valentin, nämndsekreterare 

Agneta Sarenius Wickström, nämnd- och utredningssekreterare 
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BEVIS  
om justering av Grundskolenämnden protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Grundskolenämnden har sammanträtt den 8 december 2020 

Protokollet har justerats den  14 december 2020 

Anslaget sattes upp den 15 december 2020 

Anslaget tas ner den 6 januari 2021 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  6 januari 2021 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Barn- och utbildningsförvaltningen, 
registrator, Gymnasietorget 1, Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Agneta Sarenius Wickström 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Grundskolenämnden 8 december 2020 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av föredragningslistan  

 
Grundskolenämndens beslut 

Nämnden fastställer föredragningslistan till dagens sammanträde. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 2   

    

    

 

 

 

Ekonomirapport  

 
Ekonomicontroller Thomas Mårdh redovisar ekonomirapport per november 2020 för 

nämnden. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), ekonomicontroller Thomas Mårdh, 

verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä, Louise Rollins (MP) och Rasmus Lenefors 

(S). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 3   

    
Diarienummer GSN-2020/1491.601    

 

 

 

Återkommande informationspunkter: Resultat medarbetar-
enkät och redovisning av sjukfrånvaron 2020 – grundskole-
nämnden  

 
Grundskolenämndens beslut 

Grundskolenämnden har tagit del av informationen, resultat av medarbetarenkät och 

redovisning av sjukfrånvaron 2020. 

 

Sammanfattning 

Sjukfrånvaron har på grund av pandemin haft en stor ökning och påverkat både det 

arbete som pågår kring sjukfrånvaron samt de sjukskrivningstal som förvaltningen 

följer upp. Den totala sjukfrånvaron inom grundskolenämnden är per 31 oktober 2020 

8,9% i jämförelse med 31 oktober 2019 som var 7,3%. Sjukfrånvaro för medarbetare 

med titeln grundskollärare har ökat och är per 31 oktober 2020 11,2% i jämförelse 

med 31 oktober 2019 9,4%. Förvaltningen kan utifrån rehabiliteringsarbetet och den 

rehabiliteringsprocess som finns se att det finns brister i arbetet med rehabiliteringen 

vilket behöver förbättras och åtgärder måste sättas in under nästa år. 

 

Grundskolenämndens medarbetarenkät uppvisar i nulägesanalysen ett positivt resultat 

med en hög prestationsnivå på 72,8 (72,2 år 2019). Prestationsnivån är hög och förut-

sättningarna att utföra sitt arbete är mycket god. För att bibehålla och förbättra den 

redan höga prestationsnivån rekommenderas grundskolenämnden att fortsätta se över 

målkvalitet och den arbetsrelaterade utmattningen. I medarbetarenkäten är det fram-

förallt målkvaliteten som ligger under riktvärdet och har de tre senaste åren legat på 

samma låga nivå. En upplevd låg målkvalitet bidrar ofta till att den arbetsrelaterade 

utmattningen ökar. En medarbetare som inte vet vad målen är, hur denne ska bidra till 

målet eller vad den ska fokusera på gör att medarbetaren blir stressad och vilket leder 

till att arbetsrelateradutmattning eller generell ohälsa ökar. Förvaltningen kommer 

fortsatt att följa upp hur verksamheten arbetar med målkvaliteten genom handlings-

planerna som upprättas av varje verksamhet utifrån medarbetarenkäten. Detta ska 

framgent göras i verksamhetssystemet Digisam (Stratsys) för att skapa en översiktlig 

och systematisk uppföljning. 

 

Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä, HR-

chef Therese Branevig, Christopher Smith (L), personalföreträdare Lärarförbundet  

Joacim Lindström, Leif Tjärnstig (V), Rasmus Lenefors (S), Fredrik Fjällström (S) 

och Louise Rollins (MP). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 3 forts.   

    
Diarienummer GSN-2020/1491.601    

 

 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 

gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 3 

 
Bilaga 

Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 

 
 



 
 

Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2020-12-08 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 3: Återkommande informationspunkter: 
Resultat medarbetarenkät och redovisning av 
sjukfrånvaron 2020 

 
Personalen i Huddinges skolor är vår viktigaste resurs. Skickliga lärare och 
engagerade medarbetare är grunden för att kunna erbjuda en undervisning av 
hög kvalitet och en trygg och trivsam skolmiljö för våra elever. Alla som jobbar i 
Huddinges skolor ska följaktligen ha goda arbetsvillkor och känna stimulans och 
utveckling i sitt uppdrag.  
 
Vi välkomnar därför att grundskolenämndens verksamhetsplan för 2021, som 
också behandlas under det här sammanträdet, pekar ut kompetensförsörjning 
som en av utmaningarna att arbeta med. I verksamhetsplanen konstateras att 
”[…] möjligheten att attrahera och behålla personal återfinns i tillgången till ett 
kollegialt lärande samt en god arbetsmiljö”. Vi delar den uppfattningen.   
 
På grund av pandemin har sjukfrånvaron i skolan under 2020 varit mycket hög. 
Det är bekymmersamt att det finns brister i arbetet med rehabiliteringen och 
nödvändigt att åtgärder ska sättas in. Det är också bra att den upplevt låga 
målkvaliteten och höga arbetsrelaterade utmattningen ska följas upp. Huddinge 
kommun har nämligen under många år, långt innan Covid-19, haft den högsta 
sjukfrånvaron i Stockholms län. Den tillhör nu även de högsta i landet. Bland 
verksamheterna i Huddinge med hög sjukfrånvaro finns grundskolan.  
 
På denna punkt menar vi att rapporten borde kompletteras och även ta in röster, 
synpunkter och erfarenheter från skolans medarbetare. Delar de bilden i 
rapporten av att organisationen ”har kraft att förändras, har ett högt 
välbefinnande och löper liten risk för ohälsa”? För att vända de höga sjuktalen 
fodras att de faktorer som lärarna sjäva upplever som negativa för trivsel 
arbetslust och hälsa uppmärksammas och får ett större fokus.  
 
Ett strategiskt arbete för att minska sjukfrånvaron, bl.a. genom att öka 
lärartätheten och att förbättra arbetsmiljön, måste vara en grundskolenämndens 



prioriterade frågor under 2021. Den nuvarande kostnaden – för den enskilde, för 
undervisningens kvalitet, och för kommunens ekonomi – är helt enkelt för hög.  
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet  
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig Louise Rollins 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 4   

    
Diarienummer GSN-2020/1031.601    

 

 

 

Återkommande informationspunkter: Ärendebalans avseende 
pågående och avslutade ärenden rörande kränkande 
behandling/incidentrapporter, klagomål och skolinspektions-
ärenden  

 
Grundskolenämndens beslut 

Nämnden har tagit del av ärendebalans avseende pågående och avslutade ärenden 

rörande kränkande behandling/incidentrapporter, klagomål och skolinspektions-

ärenden. 

 

Sammanfattning 

Ärendebalansen avser en sammanställning av pågående och avslutade ärenden 

rörande kränkande behandling/incidentrapporter, klagomål och skolinspektions-

ärenden från 2020-05-01 till och med 2020-10-31. Sammanställningen inkluderar en 

jämförelse med föregående läsårs motsvarande period. 

Antal ärenden är i det närmaste lika mellan de två perioderna. Incidentrapporter 

rörande kränkande behandling har ökat något medan antalet klagomål samt 

skolinspektionsärenden däremot har minskat något 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä, 

Rasmus Lenefors (S), Shadi Domat (L), Sven Pernils (SD) och Tove Axelsson (S).  

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 

gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 4 

 

Bilaga 

Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet. 

 
 



 

 

 
 
Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2020-12-08 
 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 4: Återkommande informationspunkter: 
Ärendebalans avseende pågående och avslutade ärenden 
rörande kränkande behandling/incidentrapporter, klagomål 
och skolinspektionsärenden 

 
På dagens sammanträde med grundskolenämnden har vi fått en redogörelse om 
bl.a. incidentrapporter gällande kränkande behandling i Huddinges grundskolor.  
 
Vi noterar att antalet incidentrapporter ökar jämfört med motsvarande period 
förra läsåret (1384 i år jämfört med 1364 ifjol) och att påtagligt fler av dessa har 
resulterat i större utredningar (473 i år jämfört med 352 ifjol). 
 
Precis som vi konstaterade förra året är inte ett ökat antal incidentrapporter i sig 
liktydigt med att fler elever har blivit utsatta för trakasserier och kränkningar. 
Det kan även vara en följd av att fler som arbetar inom grundskolorna har blivit 
varse skyldigheten att anmäla varje gång som en elev upplever sig ha blivit utsatt 
för kränkande behandling och/eller att det numera är enklare att rapportera. 
Den stora ökningen av antalet incidentrapporter som har krävt vidare utredning 
är dock en signal som behöver tas på allvar och analyseras för att de rätta 
förebyggande åtgärderna ska kunna vidtas.  
 
Skolan ska vara en trygg miljö för alla elever. Ingen elev ska uppleva trakasserier 
eller annan kränkande behandling. Det är grundläggande både för elevernas 
fysiska och psykiska välmående men också för deras studiero och möjlighet att ta 
del av undervisningen. Utifrån den redovisning som vi har tagit del av idag menar 
vi att det fortsatt är befogat att både prioritera och följa den här frågan noga.  
 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 5   

    

    

 

 

 

Information från förvaltningen  
 

Status pågående skolprojekt 

Lokalsamordnare Mia Bergström redogör och svarar på frågor gällande status för 

pågående skolprojekt utifrån ett underlag som delgivits nämnden. Mia Bergström 

informerar även kort om nya lokalprocessen.  

Verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä informerar: 

- Branden vid Hörningsnäskolan igår den 7 december, om händelseförlopp och hur 

situationen hanterades. 

 - Nulägesrapport gällande skolorna och verksamheterna på grund av Covid 19 där 

läget fortfarande är ansträngt. Några skolor har tillfälligt helt eller delvis fått stänga 

och övergå till fjärr- och distansundervisning efter beslut av huvudmannen. 

- Annerstaskolan, en utförlig rapport om vilka insatser och löpande stöd som ges nu. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), lokalsamordnare Mia Bergström, Tove 

Axelsson (S), Christopher Smith (L), tillförordnad utbildningsdirektör Helena 

Näslund och verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 6   

    
Diarienummer GSN-2020/1695.601    

 

 

 

Verksamhetsplan 2021 för grundskolenämnden  

 
Grundskolenämndens beslut 

1. Grundskolenämnden fastställer förvaltningens förslag till verksamhetsplan 2021 

och upphandlings- och konkurrensprövningsplan 2021för grundskolenämnden enligt 

bilaga 1 och 2. 

2. Grundskolenämnden fastställer förvaltningens förslag till interna regler för 

resultatöverföring för 2021 enligt förvaltningens förslag till 

ekonomistyrningsprinciper enligt bilaga 1. 

Nämnden begär hos kommunstyrelsen 

3. Nämnden begär hos kommunstyrelsen om en utökning av budgetramen för 2021 på 

37,5 mnkr för tillkommande lokalkostnader.  

 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige fattade i november 2020 beslut om grundskolenämndens 

budgetram för 2021. Grundskolenämndens budgetram för 2021 uppgår till 1 822,7 

mnkr. Utgångspunkten för framräkningen av 2021 års ram är budget 2020. Till detta 

har lagts utökade medel för volymförändringar 2021 inom grundskola, grundsärskola 

och fritidshemsverksamhet om sammanlagt 16,3 mnkr. Volymförändringarna avser 

en ökning av antalet elever i grundskola med 37 elever, en ökning av antalet elever i 

grundsärskola med 17 elever och en minskning av antalet elever i 

fritidshemsverksamhet med 104 elever. Nämnden har också erhållit kompensation för 

lön- och prisökningar 2021 med 17,5 mnkr. Dessutom har nämnden tillförts 

ytterligare netto 3,5 mnkr för bland annat ökade kostnader för höjt 

personalomkostnadspålägg (”Po-pålägg”) samt minskade kostnader för nytt 

telefoniavtal. 

 

I den budgetram som kommunfullmäktige beslutat om för 2021 saknas medel för 

tillkommande lokalkostnader 2021. I kommunfullmäktiges budgetbeslut i november 

2020 bemyndigades kommunstyrelsen att fatta beslut om fördelning av reserverade 

medel för tillkommande lokalkostnader 2021. Förvaltningen föreslår därför att 

nämnden begär ytterligare medel för detta ändamål på 37,5 mnkr. Dessa medel är en 

förutsättning för att nämnden skall kunna fördela rätt lokalbidrag till andra 

skolhuvudmän än kommunala skolor i egen regi. Under förutsättning att 

kommunstyrelsen fattar beslut i enlighet med nämndens begäran innebär detta att 

nämndens budgetram 2021 uppgår till 1 860,1 mnkr vilket är en ökning med 74,8 

mnkr jämfört med 2020 års budgetram. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 6 forts.   

    
Diarienummer GSN-2020/1695.601    

 

 

För kommunala skolor i egen regi ökar elevpengen i förskoleklass-årskurs 9 med i 

genomsnitt ca 1,6 procent som en konsekvens av att grundbeloppet höjs med 2,9 

procent och att det kommunala avdraget ökar. För kommunala skolor i egen regi ökar 

elevpengen för fritidshem i förskoleklass-årskurs 6 med i genomsnitt 2,9 procent. 

 

För fristående huvudmän ökar elevpengen i förskoleklass-årskurs 9 samt fritidshem i 

förskoleklass – årskurs 6 med i genomsnitt 5 procent som en konsekvens av att 

grundbeloppet höjs med 2,9 procent och att tilläggsbeloppet för lokaler ökar med ca 

16 procent. Ökningen av tilläggsbeloppet för lokaler är en konsekvens av att de 

kommunala skolornas lokalkostnader ökar 2021. 

 

Grundbelopp och nivåersättning för grundsärskolan är uppräknat i nivå med 

grundskolans uppräkning av grundbeloppet. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), verksamhetscontroller Elin Lindelöw, 

ekonomicontroller Thomas Mårdh, Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V), Louise 

Rollins (MP) och verksamhetschef Anna-Karin Mäntylä. 

 

Under överläggningen informerar Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och 

Louise Rollins (MP) att Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet inte 

deltar i beslutspunkt 1: 

Grundskolenämnden fastställer förvaltningens förslag till verksamhetsplan 2021 och 

upphandlings- och konkurrensprövningsplan 2021 för grundskolenämnden enligt 

bilaga 1 och 2. 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar varsin 

bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 6:1, GSN Bilaga § 6:2, 

GSN Bilaga § 6:3. 

 

Bilagor   
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna 

Protokollsanteckning från Vänsterpartiet  

Protokollsanteckning från Miljöpartiet 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 

 
 



 

 
 

Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2020-12-08 
 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 6: Verksamhetsplan 2021 för grundskolenämnden 

 
Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och leva i. Samtidigt präglas 
kommunen av ojämlikhet och stora utmaningar i välfärden som är ett resultat av 
underfinansiering under flera år. I vårt budgetförslag för 2021 prioriterade vi 
därför att satsa på de verksamheter där behoven är som störst. Ett av dessa 
områden är grundskolan.  
 
Den moderatledda koalitionens skattesänkning på 10 öre motsvarar 27 mnkr. 
Istället för att sänka skatten föreslog Socialdemokraterna att lägga hela den 
summan på skolan. Det skulle räcka till att anställa över 40 lärare i grundskolan 
under ett år. I en situation där Huddinges lärartäthet tillhör den lägsta i landet, 
sjukfrånvaron bland personalen är hög, och en minskad andel elever klarar 
kunskapskraven, var det en självklar prioritering för oss.  
 
Det var dock koalitionens budgetförslag som klubbades av kommunfullmäktige, 
och eftersom verksamhetsplanen utgår från kommunens budget väljer vi att inte 
delta i beslutet under punkt 1 i ärendet verksamhetsplan 2021 för 
grundskolenämnden. 
 
Mycket gott arbete utförs i Huddinges grundskolor varje dag av engagerade 
medarbetare. Förvaltningen arbetar också målmedvetet med att stödja och 
ständigt förbättra verksamheten. Det systematiska kvalitetsarbetet kan nämnas 
som exempel.  
 
Flera saker som lyfts i verksamhetsplanen är också bra, däribland att ett särskilt 
fokus ska ligga på att öka likvärdigheten, en grundläggande fråga för skolan och 
där Huddinge har särskilda utmaningar. Likaså är det positivt att 
kompetensförsörjning pekas ut som ett prioriterat område, även om vi menar att 
det samtidigt borde ha varit naturligt att belysa Huddinges låga lärartäthet.  
 
Ekonomisk hållbarhet 
 

Den demografiska utvecklingen i Huddinge visar på stora utmaningar de 
kommande åren när andelen unga och äldre i befolkningen ökar. Det ställer krav 
på att använda varje skattekrona effektivt och på rätt sätt, och det bidrar till att 



behovet av en stark välfärd ökar. Som en följd av det är det självklart att 
grundskolenämnden ska ha en god ekonomisk hushållning och en budget i 
balans. 
 
Vi menar dock att förutsättningarna för att uppnå detta inte är tillräckliga. Den 
moderatstyrda koalitionen har under många år valt att inte räkna upp 
grundskolenämndens budget i förhållande till löner och priser. Konsekvensen blir 
att rektorer och personal tvingas skära ner och spara in för att hålla budget. Att 
det positiva resultat som kommunen kan göra i år – på grund av de stora 
satsningarna på välfärden från den S-ledda regeringen tillsammans med 
Centerpartiet och Liberalerna – går till att sänka skatten istället för att stärka 
kvaliteten i Huddinges skolor är beklagligt.    
 
En ambition som fortsatt är kvar i verksamhetsplanen är att samnyttjandet av 
lokaler ska öka och att fler lokaler ska tillgängliggöras för uthyrning. Det är en 
viktig fråga som Socialdemokraterna har varit pådrivande för. Ett mer flexibelt 
förhållningsätt till lokalerna bidrar till att kommunen kan använda sina resurser 
så effektivt som möjligt samtidigt som vi främjar föreningslivet. Det här arbetet 
behöver gå framåt.  
 
Precis som det uttrycks i verksamhetsplanen är sjukfrånvaro kostsamt för både 
individ och arbetsgivare. Därför är det bra att nämnden ska fokusera på att 
minska sjukfrånvaron. Givet att skolan tillhör de verksamheter med högst 
sjukfrånvaro i kommunen, och att Huddinge kommuns sjukfrånvaro är bland de 
högsta i landet, är det uppenbart att det här arbetet hittills inte har varit 
tillräckligt. För att minska sjukfrånvaron har Socialdemokraterna under lång tid 
varit tydliga med att Huddinge kommun måste arbeta strategiskt med att bl.a. 
anställa mer personal där det bäst behövs, förbättra arbetsmiljön och arbeta 
aktivt med att minska antalet ofrivilliga deltider. 
 
Social hållbarhet 
 
I skolan läggs grunden för resten av våra liv. En bra skolgång är därför inte bara 
till gagn för den enskilde utan för hela samhället. Därför är det bra, rentav 
grundläggande, att nämndens mål är att eleverna ska nå kunskapskraven. Det är 
vår viktigaste uppgift. De senaste siffrorna som visar att andelen elever som 
klarar kunskapskraven i Huddinges skolor sjunker uppmanar till handlingskraft.   
 
Skillnaderna mellan Huddinges olika skolor är stora och i flera avseenden 
dessutom ökande. Det är en utveckling som måste brytas. Det ska inte spela 
någon roll i vilken av Huddinges skolor som ett barn placeras. Rätten till en bra 
utbildning av hög kvalitet, en studiesituation som är trygg, fritidshem som 
stödjer och stimulerar till utveckling och lärande m.m. tillkommer alla barn.  
 



I grundskolenämndens verksamhetsplan konstateras att kommunen har satt upp 
som mål att hälften av alla verksamheter ska bedrivas i privat regi. Det är ett mål 
som vi socialdemokrater inte står bakom. Huddinge kommun har en skyldighet 
att erbjuda varje barn i skolåldern i kommunen en skolplats och det ansvaret kan 
inte vara avhängigt fristående aktörers vilja att bygga och driva skolor i 
kommunen. Alla skolor i Huddinge – oavsett driftsform – ska ha samma höga 
krav på sig och präglas av kvalitet. För oss handlar valfrihet inte främst om 
driftsform utan om exempelvis pedagogisk inriktning.  
 
Ekologisk hållbarhet 
 
Klimatförändringarna är vår tids ödesfråga. Hela samhället måste därför vara 
involverat i den gröna omställningen. Här spelar skolan självklart en viktig roll 
och det är bra att nämnden ska mäta och följa upp elevernas kunskaper om- och 
förståelse för den egna livsstilens betydelse för hälsan, miljön och samhället. 
 
Mot bakgrund av frågans vikt hade vi dock gärna sett ett längre resonemang och 
högre ambitioner gällande skolans roll i det här arbetet. Det skulle exempelvis 
kunna handla om energiförbrukningen i kommunens alla skollokaler, andelen 
ekologisk och närproducerad mat, eller mål om att öka de klimatneutrala 
transporterna till och från skolan.     
 

För Socialdemokraterna 
 

 
 

Rasmus Lenefors  Tove Axelsson 
 
 

 



 
 
 
Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2020-12-08 
 
PROTOKOLLSANTECKNING	
	
Ärende	6:	Verksamhetsplan	2021	för	grundskolenämnden	
 
Det finns mycket som gör Huddinge till en trevlig och bra kommun att bo, leva 
och verka i. Vänsterpartiet menar att sammansättningen i kumunen av 
människor i från olika samhällsgrupper, yrkesbakgrunder och kulturer skapar ett 
positivt och dynamiskt socialt liv och goda ekonomiska och kulturella 
möjligheter. Men utan en aktiv jämställdhetspolitik riskerar dessa skillnader att 
utvecklas till orättvisor och socialt utanförskap. Det politiska styret behöver 
därför aktivet möta och motverka den ekonomiska och sociala ojämlikheten 
inom kommunen. I vänsterpartiets budgetförslag finns därför substantiella 
satsningar på skolan. En bra och likvärdig skola är ett av de främsta verktygen för 
att motverka och utjämna dessa olikheter 
 
Den moderatledda koalitionens skattesänkning på 10 öre motsvarar 27 mnkr.  
I det budgetförslag som Vänsterpartiet lade fram föreslås istället en 
skattehöjning på 10 öre för att erbjuda Huddingeborna en starkare och bättre 
utbyggd välfärd. I Vänsterpartiets budget finns stora satsningar på skolan som 
skulle ge en tryggare och bättre skola för alla elever. Vänsterpartiet vill bland 
annat satsa på högre lärartäthet med max 25 elever i varje klass, rastvärdar för 
en tryggare skolmiljö samt substantiella fortbildningsinsatser för alla lärare för 
att höja kunskapsnivån. Den skattesänkning som nu istället genomförs kommer 
att innebära en försvagning av skolan som framförallt kommer att drabba de 
mest utsatta eleverna. 
  
Då istället koalitionens budgetförslag antogs i kommunfullmäktige deltar inte i 
vänsterpartiet i beslutet under punkt 1 i ärendet verksamhetsplan 2021 för 
grundskolenämnden. 
 
Det finns flera saker i verksamhetsplanen som vänsterpartiet menar är bra och 
riktiga satsningar. Skrivningar i verksamhetsplanen om ökat fokus på 
likvärdigheten inom skolan har stöd hos vänsterpartiet. Vi ser det även som 
positivt att kompetensförsörjning pekas ut som ett prioriterat område, även om 
vi menar att det samtidigt borde ha varit naturligt att belysa Huddinges låga 
lärartäthet. 
 



De ökande sjukskrivningstalen är en stor belastning för skolorna i Huddinge, inte 
minst ekonomiskt. Här har arbetet med lärarnas arbetsbelastning och 
arbetsmiljö varit otillräckligt och Huddinge dras med de högsta 
sjukskrivningstalen i landet. Vi menar att det är positivt att det i nämndens 
verksamhetsplan skrivs att sjukskrivningstalen är ett prioriterat område. På detta 
område krävs ekonomiska satsningar, ett långsiktigt och strategiskt arbete med 
att öka lärartätheten i skolorna, minska arbetsbördan och förbättra lärarnas 
arbetsmiljö. 
  
Ekonomisk hållbarhet 
 
Huddinges demografiska utveckling under de närmaste åren kommer att 
innebära stora utmaningar. Prognoserna visar att både antalet unga och antalet 
äldre i kommunen kommer att öka. För att behålla en sund och balanserad 
ekonomi är inte endast en god hushållning med befintliga medel tillräcklig. Den 
moderatstyrda koalitionen har under många år valt att inte räkna upp 
grundskolenämndens budget i förhållande till löner och priser vilket i realitet 
innebär minskningar. Vänsterpartiet ser med oro på hur de krympande 
ekonomiska resurserna kommer att drabba de mest utsatta och svaga 
elevgrupperna hårdast. I det läget är det både beklagligt och anmärkningsvärt att 
de satsningar på skola och välfärd som regering med stöd av Centerpartiet och 
Liberalerna gör under året istället används av koalitionen till att sänka skatten.  
 
Social hållbarhet 
 
De ekonomiska och sociala skillnaderna i Huddinges avspeglas även hos 
skolornas. Det finns goda exempel på välfungerade skolor med välfungerande 
undervisning, trygga elever och goda resultat. Men det finns även alltför många 
exempel på motsatsen. Skolor med otrygg skolmiljö, bristfällig undervisning och 
låga resultat. En oroväckande trend är att skillnaderna mellan de goda exemplen 
och de sämre under flera år har ökat.  
 
 I detta alvarliga läge väljer istället Huddinge kommunen en målsättning där 
hälften av verksamheterna ska drivas av privata utförare. I realiteten innebär det 
att grundskolenämnden väljer att avhända sig ansvaret för att en stor del av 
kommunens elever får en god och likvärdig utbildning. I ett läge när ojämlikheten 
mellan skolor ökar väljer grundskolenämnden att ducka för ansvar och istället 
fokusera på att vinstdrivande skolföretag etablerar sig i kommunen.  
 
En likvärdig skola, oavsett var i kommunen du bor, där alla unga ges likvärdiga 
livschanser och möjlighet till utveckling och lärande måste säkerställas och den 
negativa trenden brytas. Varje elevs möjligheter till utveckling och lärande måste 
vara ett ansvar hos grundskolenämnden. 
 



Ekologisk hållbarhet 
 
Den ekologiska hållbarheten är en avgörande fråga för människans framtida 
existens och att ekologist hållbarhet finns på en framträdande plats i 
verksamhetsplanen ser Vänsterpartiet som positivt. Att genom politiska beslut 
på alla nivåer i samhället stödja små och stora förändringar i livsstil och 
konsumtionsmönster är avgörande för vår framtid.  
Under denna rubrik hade Vänsterpartiet gärna sett mer omfattande och 
kraftfullare skrivningar med tydliga satsningar på en grön omställning. Exempel 
på vad skolan kan göra är att upphandla en större del ekologiskt och 
lokalproducerat, satsning på koldioxidneutral energi till skolans transporter och 
lokaler, handlingsplaner för återanvändning och cirkulär ekonomi.     
    
 
För Vänsterpartiet 
 

 
 

Leif Tjärnstig  Robert Forsman 
 
 

 
 
 



 
Huddinge Kommun 
Grundskolenämnden 
2020-12-08 
  
Protokollsanteckning 
Ärende 6: Verksamhetsplan 2021 för grundskolenämnden 

Miljöpartiet hade ett annat förslag till mål och budget för 2021. Vårt förslag var att ställa om hela 
kommunens verksamhet i enlighet med Agenda 2030, vilket skulle innebära att alla Huddinges 
nämnder skulle anamma de mål världens länder genom FN enades om för att nå ett ekologiskt, 
ekonomiskt och socialt hållbart samhälle.
       
Det mål som föreslås i verksamhetsplanen för ekologisk hållbarhet motsvarar ungefär delmål 4.7 
och delvis 13.3, så det är ett steg på vägen men givet att vi måste bekämpa klimatförändringarna 
och främja ekosystem och biologisk mångfald NU bör vi även ha mål med indikatorer som visar 
vad vi konkret gör inom grundskoleverksamheterna för att nå de målen, exempelvis skulle det 
kunna handla om mer ekologisk mat, mer lokalt producerad, mindre kött och mindre matsvinn.

Ekonomisk hållbarhet: Vi föreslog en bibehållen skattesats och att skjuta till resurser till 
verksamheterna för ökade priser och lönekostnader. Det hade bidragit till att nå målet om 
anständiga arbetsvillkor i skolorna, då de hade fått mer av de resurser som krävs för att utföra ett 
bra arbete, förbättra arbetsmiljön och minska arbetsrelaterad utmattning.
        Vi anser inte att ”skattemedel används effektivt” behöver innebära att nya skolor byggs, drivs 
och ägs av annan aktör. I längden kan det innebära mindre kostnader och bättre kontroll över 
planeringen av skolplatser om kommunen själv investerar i skollokaler.

När det gäller målen för social hållbarhet bör vi, för att nå minskad ojämlikhet, i den nya 
regressionsmodellen för socioekonomisk fördelning fördela ett högre belopp än nu.   
        Modersmålsundervisning har visat sig ha positiv inverkan på elevers studieresultat. Då det i 
verksamhetsplanen föreslås att budgeten för modersmål och studiehandledning minskas med 4,8 
mnkr vill vi påpeka att vi inte vill se en minskning av modersmålsundervisningen. 
        Vi bör ta bort målet om att öka andelen elever i fristående grundskola då vi inte ser att det 
vore ett relevant delmål för att nå något av målen i Agenda 2030. Alla skolor ska vara bra skolor, 
det ska inte bero på om de är fristående eller kommunala.
        För god hälsa och välbefinnande vill vi följa Boverkets vägledning om barn och ungas utemiljö 
med tillräckliga friytor för lek/rörelse. Det är glädjande att det i verksamhetsplanen nu finns ett 
uppdrag att utreda möjligheterna att bedriva fritidsverksamhet för 10-12-åringar i samarbete med 
kultur- och fritidsförvaltningen och socialförvaltningen.

Inrättande av naturskola skulle bidra till att uppfylla många av delmålen.

Med förhoppning om ett gott samarbete i nämnden för att nå målet om en god utbildning för alla!

För Miljöpartiet de gröna 
Louise Rollins



 

GRUNDSKOLENÄMNDEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  12 (16) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 7   
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Beslut om bidragsbelopp, tilläggsbelopp och tilläggs-
ersättningar för grundskolan 2021  

 
Grundskolenämndens beslut 

Grundskolenämnden fastställer förvaltningens förslag till bidragsbelopp, 

tilläggsbelopp och tilläggsersättningar för grundskola, grundsärskola och fritidshem 

för 2021 i enlighet med bilaga 1 till detta ärende. 

 

Sammanfattning 

Enligt skollagen ska hemkommunen lämna bidrag till huvudmannen för varje elev i 

grundskoleverksamhet, grundsärskoleverksamhet och fritidshemsverksamhet. 

Bidraget består av ett grundbelopp och i vissa fall ett tilläggsbelopp och tilläggs-

ersättning. Grundbeloppet, vilket beskrivs närmare i bilagan, ska bestämmas efter 

samma grunder som kommunen tillämpar vid fördelning av resurser till sin egen 

grundskola, grundsärskola och fritidshemsverksamhet. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Jelena Drenjanin (M), ekonomicontroller Thomas Mårdh och 

Louise Rollins (MP). 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Leif Tjärnstig (V) och Louise Rollins (MP) lämnar en 

gemensam bifogad protokollsanteckning till protokollet, GSN Bilaga § 7 

 
Bilaga  
Protokollsanteckning från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet 

 
Beslutet ska skickas till 

Huvudmän med inskrivna elever folkbokförda i Huddinge kommun 

Akten 

 
 



 

 

 
 
Huddinge kommun 
Grundskolenämnden 
2020-12-08 
 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 7: Beslut om bidragsbelopp, tilläggsbelopp och 
tilläggsersättningar för grundskolenämnden 2021 

 
Kommunfullmäktige fattade nyligen beslut om Huddinge kommuns mål och 
budget för 2021. I den moderatstyrda koalitionens budget, som klubbades av 
kommunfullmäktige, sänks skatten med 10 öre. Det motsvarar 27 miljoner kr.  
 
I våra respektive budgetförslag valde varken Socialdemokraterna, Vänsterpartiet 
eller Miljöpartiet att föreslå en skattesänkning. Istället prioriterade vi bl.a. att 
satsa på Huddinges skolor, som under många år har varit underfinansierade och 
fått otillräckliga uppräkningar. Beloppen som det här ärendet hanterar hade 
därför varit högre med något av våra förslag till mål och budget för 2021. 
 
Då verksamhetsstöd för elever i behov av särskilt stöd nästa år ska ingå i 
grundbeloppet istället för att beslutas individuellt i de kommunala skolorna 
önskar vi en uppföljning på vad beslutet kommer att medföra i praktiken. Vi vill 
veta om elever har fått det stöd de behöver, om det finns skolor där behoven av 
extra insatser är stora och därför inte ryms i budget och hur det i så fall hanteras, 
samt huruvida beslutet påverkar lärarnas arbetsbelastning. Vi anser att det är 
viktigt att detta beslut inte medför besparingar som innebär sämre 
förutsättningar för eleverna och ökad arbetsrelaterad utmattning för lärarna. 
 

För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Leif Tjärnstig  Louise Rollins 
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Redovisning av delegationsbeslut  

 
Grundskolenämndens beslut 
Nämnden godkänner redovisningen av delegationsbeslut. 

Jelena Drenjanin (M) informerar om fyra ordförandebeslut som hon har fattat i 

egenskap av ordförande som gäller att delvis stänga Gula Villan (särskild under-

visningsgrupp) - Fullersta rektorsområde, en förlängning att delvis stänga Gula 

Villan, förlängning att tillfälligt stänga Källbrinksskolan och att tillfälligt delvis 

stänga Vårbackaskolan. Undervisningen har i dessa tillfälliga stängningar övergått till 

fjärr- och distansundervisning. 

Nämndens ordförande äger rätt att på nämndens vägnar fatta beslut i ärenden som är 

så brådskande att nämndens beslut inte kan avvaktas. Sådant beslut ska anmälas vid 

nämndens nästa sammanträde. 

 

 
PUNKT 

 
ÄRENDEGRUPP 

 
BESLUTANDE 

 
NUMMER 

F Grundskoleverksamhet - 
Grundskola 

  

F9 Beslut att anordna och bevilja 

skolskjuts 

Utredare med ansvar 

för skolskjuts 
2020/00215 

2020/00394 

2020/00396 

2020/00398 

2020/00403 

2020/00406 

2020/00407 

2020/00408 

2020/00410- 

2020/00416 

2020/00419 

2020/00421 

2020/00423 

2020/00426- 

2020/00431 

2020/00433- 

2020/00436 

2020/00438 

2020/00440 
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2020/00442 

2020/00447- 

2020/00451 

2020/00453 

2020/00458- 

2020/00461 
 

F16 Beslut om tilläggsbelopp för elev med 

omfattande behov av särskilt stöd i 

grundskola i enskild verksamhet 

Enhetschef 

Ersättning och  

Utredning 

GSN-2020/1687.636 

H Grundskoleverksamhet - 
grundsärskola 

 
 
 

 

H2 Beslut om mottagande av barn i 

grundsärskolan 

Enhetschef 

Ersättning och 

utredning 

GSN-2020/1843.636  

 

H12 Beslut om skolskjuts för elever som 

är mottagna i grundsärskolan 

Utredare med ansvar 

för skolskjuts 

2020/00452 

2020/00457 

2020/00469 
 

   

 

 

 

 

 

 
 



 

GRUNDSKOLENÄMNDEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  15 (16) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 

    

 

 

 
Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Grundskolenämnden 8 december 2020 § 9   

    
Diarienummer GSN-2020/1732.601    

 

 

 

Delgivningar till nämnd december 2020  

 

Kommunfullmäktiges beslut den 2 november 

§ 7 Mål och budget 2021 och planeringsramar för 2022-2023 för Huddinge kommun 

§ 8 Delårsrapport per den 31 augusti 2020 för Huddinge kommun 

§ 14 Digitaliseringsstrategi för Huddinge kommun 2021-2025 

Kommunstyrelsens beslut den 26 oktober 

§ 24 Beslut att krisledningsnämndens verksamhet ska upphöra 

Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut den 22 oktober 

§ 8 Beslut om vinnare av Huddinge kommuns Instagramtävling för grundskoleelever 

inom demokratidagar 2020 
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Övriga frågor  

                 Inga övriga frågor anmälda vid dagens sammanträde. 

God jul och Gott nytt år 

Ordföranden Jelena Drenjanin (M) önskar nämndens ledamöter och ersättare samt 

förvaltningens tjänstemän en riktigt God Jul och ett Gott Nytt År. 

 

 

 
 

 


